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  Przewodniczący Rady Gminy Brody p. Marek Tracz otworzył obrady XXIX Sesji 

Rady Gminy Brody. 
Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 
Na  14 radnych obecnych było 13. 
Radna p. Elżbieta Ginibor  nie usprawiedliwiła swoją nieobecność. 
Przewodniczący spytał czy są uwagi do porządku obrad ?  

Radni nie zgłaszali uwag. 

Za proponowanym porządkiem obrad  głosowali wszyscy radni. 

Ad. 2. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt poinformował, że : 
- 14.06.2013r. – był w Parku róż w Forście, gdzie odbył się chrzest 2 nowych róż oraz otwarcie  
   fontanny kaskadowej  
- 15.06.2013r. uczestniczył w otwarciu wystawy róż w Forście 
- 20.06.2013r. spotkał się z panią konserwator zabytków w spr. uzgodnienia ławek i placu zabaw w 
   Brodach. 
 
Ad. 3.Informacja Przewodniczącego Rady i Przewodniczących komisji o działaniach 
   podejmowanych w okresie  międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady brał udział w posiedzeniach komisji oraz przygotował sesję 

J. Falkiewicz  - przedstawiła wnioski Komisji Oświaty . 

L. Kossak stwierdził, że Komisja Budżetu miała jedno posiedzenie, przedstawił wnioski wypracowane 
przez komisję. 

M. Kowalski - Komisja Mienia Komunalnego  miała jedno posiedzenie. 

M. Maszkowski – Komisja ds. współpracy z PGE  miała  bardzo krótkie posiedzenie po sesji. 
Członkowie doszli do wniosku, że do chwili referendum nie będą podejmować żadnych decyzji. 
 
Ad. 4. Propozycje form wypoczynku dzieci i młodzieży podczas wakacji. 
 
Propozycje wypoczynku dzieci i młodzieży w okresie wakacji przedstawiła p. Barbara Czahajda – 
przewodnicząca Gminnej Komisji Profilaktyki, i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Radni otrzymali na piśmie propozycje Komisji oraz  Biblioteki w Brodach i Bieczu.. 

Przewodnicząca poinformowała, że jak w roku ubiegłym będą zorganizowane dwutygodniowe zajęcia 
dla dzieci  na wsiach ( tam gdzie jest taka możliwość), 18 dzieci wyjedzie na kolonie do  Rewala, będą 
2 obozy pływackie, część dzieci uczestniczyć będzie w zajęciach zorganizowanych przez  
Stowarzyszenie „Lepsze jutro” 
 
Ad. 5. Analiza stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego w gminie. 
    Omawianie tego punktu przełożono do chwili przybycia przedstawiciela Policji. 
 
Ad. 6. Informacja o sprzedaży mienia komunalnego 
Pani Sekretarz odczytała informację  o sprzedaży sporządzoną przez p. Sylwię Klepadło. 
 
Ad. 7. Promocja gminy oraz pozyskiwanie środków unijnych. 
 
Pani Helena Miklaszewska odczytała  sprawozdanie dot. pozyskiwania środków. 
Przedstawiła przykładowe propozycje pozyskania środków na przydomowe oczyszczalnie ścieków. 
Radni otrzymali całość dokumentów  
 



Przewodniczący Rady spytał czy wkład własny  do remontu budynku Urzędu Gminy będzie z 
kredytu,  czy z budżetu. 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że jest zaplanowane w kredytach 200 tys. zł, a pozostałe ze środków 
własnych. Na kredyt nie ma jeszcze podpisanej umowy.  
Przede wszystkim musi być dokonana naprawa dachu ale nie wiadomo czy będzie w tym roku. 

Przewodniczący Rady spytał jaki jest całkowity koszt  oczyszczalni przydomowej. 

Pani Miklaszewska odpowiedziała, że ok. 10 tys. zł. 

Przewodniczący Rady -  spytał co z oczyszczalniami osiedlowymi. 

Pani Miklaszewska  stwierdziła, że  budowa takich oczyszczalni zależy od ilości osób. 

Dyskutowano o możliwościach dofinansowania . 

L. Kossak- na komisji budżetu określili na co nas obecnie stać. Mamy rozpoczęte  inwestycje, które 
należy realizować Jeżeli będziemy chcieli dofinansować oczyszczalnie to musimy  mieć zaplanowane 
środki w budżecie   
 
Ad. 8. Ocena pracy Wójta  za 2012r. 
 
Pani Skarbnik  stwierdziła, że budżet za 2012r. jest zamknięty.  Podsumowaniem jest uchwała  oraz 
sprawozdanie finansowe. 
Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2012r. radni otrzymali na piśmie w terminie,   zgodnie z 
przepisami. Radni otrzymali również pozytywną opinię RIO z wykonania budżetu. 
Pani Skarbnik odczytała opinię Komisji Rewizyjnej w spr. wykonania budżetu.. 
Komisja negatywnie opiniuje wykonanie budżetu Gminy Brody za 2012r. oraz udzielenie absolutorium 
Wójtowi. 
RIO wydała negatywną opinię o  wniosku Komisji Rewizyjnej  
Jednym z zarzutów Komisji Rewizyjnej było to, że musimy zwrócić pobraną subwencję w wysokości 
572.008 zł. 
Przewodniczący Rady uważa, że jest to duża kwota do oddania. 

W tym czasie na salę obrad wszedł Komendant Komisariatu Policji w Lubsku. 
Przedstawił analizę stanu bezpieczeństwa w gminie Brody. 

J. Łanicka spytała jak wygląda stan bezpieczeństwa, czy się pogorszyło w stosunku do ub. roku. 

Komendant stwierdził, że jest wzrost w przestępstwach typu kradzież, kradzież z włamaniem, bójki i 
pobicia. Jest natomiast spadek wykroczeń  
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  salę obrad opuścił radny B. Bawtro. 

M. Tracz – nadchodzi okres wakacji, będzie zwiększony ruch na kąpieliskach. Należy mieć większy 
nadzór nad tymi obiektami. 

Pan Komendant poinformował, że funkcjonariusze Policji będą kontrolować miejsca, gdzie może 
spotykać się młodzież ( parki, okolice zbiorników wodnych ) 
 
Powrócono do punktu   8    Ocena pracy Wójta za 2012r.  

Ad. 11  Dyskutowano nad sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2012r. 
 
T. Kowalczuk  spytał w którym roku ustawa nakazywała oddzielenie biblioteki i przekształcenie jej  na 
jednostkę samodzielną. 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że było to już wcześniej lecz nie było na to środków. 

Pani Skarbnik  stwierdziła, że wykazało to zalecenie pokontrolne RIO w 2011r. 

T. Żychliński odniósł się do  zwrotu subwencji. Kwotę 572 tys. otrzymaliśmy,  a teraz są pretensje, że 
musimy ją oddać.  Przecież te pieniądze zostały zagospodarowane więc teraz oddając je wychodzimy 
na zero. 

M. Tracz –pan Żychliński podpisał protokół komisji Rewizyjnej, dlaczego  wcześniej nie zgłaszał uwag. 

T. Żychliński wyjaśnił, że podczas głosowania komisji rewizyjnej głosował przeciw. 
 



B. Bawtro – przewodniczący rady powiedział, ze tej sytuacji nie odpuści, są to słowa bardzo 
niebezpieczne. 

Przewodniczący Rady powiedział, że nie odpuści ponieważ straciliśmy 570 tys. zł. Można było te 
środki  racjonalnie wykorzystać. 

T. Kowalczuk – jak Wójt  mógł złamać wykonanie budżetu, przecież to Rada uchwaliła  budżet a Wójt 
go wykonał. 

Pani Skarbnik  art. 5 i 6 mówią o środkach publicznych. Zmiany były dokonywane , zarządzenia były 
w granicach prawa i planu wydatków.  
Absolutorium nie jest za całokształt tylko z wykonania budżetu. 

Przewodniczący Rady – nikt się nie odniósł do wniosków komisji Rewizyjnej w sprawie ZGKiM  
- zręby w lesie zostały wykonane, jednak nie  zakupiono nowych sadzonek, nie wykonano orki pod  
  nowe nasadzenia,  
- pozyskano 2,4 mb biomasy, która została sprzedana za kwotę 15 zł/m

3
 co jest niedopuszczalne, 

  kiedy opał w lasach państwowych kosztuje ok. 130 zł m/
3
. 

- wskazywano na wysoki koszt  utrzymania mieszkań w ośrodku zdrowia 
- nie wykonano uchwały Rady Gminy z 28.06.2013r. jeżeli nie było środków w budżecie należało je 
  zabezpieczyć na 2013r. 
  W informacjach o wykonaniu uchwał jest adnotacja, że uchwała została  uchwalona 28.03.2013r.  
  i  nic więcej, nie było wyjaśnienia dla Rady dlaczego tak się stało. 
- informacja o stowarzyszeniach powinna być przekazana radnym w terminie, na sesji. 

Pani Sekretarz wyjaśniła, że informacja została radnym dostarczona w terminie, na komisjach. Była 
również umieszczona  na stronie internetowej w dn. 16.04.2013r.  

Z. Bejnarowicz przeczytał wystąpienie dot. wsparcia finansowego na świetlicę w Zasiekach.  
Spółka PGE chciała przekazać im środki, lecz Wójt nie wyraża  zgody na przyjęcie tych pieniędzy. 

T. Kowalczuk spytał czy to było w planie budżetu na 2012r., ponieważ teraz radni omawiają 
wykonanie budżetu na 2012r. 
 
Ad. 9 Rozpatrzono  sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Brody za 2012r. oraz  
      sprawozdanie  finansowe Gminy Brody za 2012r. 
 
Ad. 10. Zapoznano się z : 
    - uchwałą RIO w spr. opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Brody za 2012r. 
    - opinią Komisji Rewizyjnej w spr. sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
      wykonania budżetu    za 2012r. 
    - wnioskiem Komisji Rewizyjnej w spr. absolutorium dla Wójta Gminy Brody z tyt. wykonania  
      budżetu     za  2012r. 
    - uchwałą RIO w spr. wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej dot. udzielenia  
      absolutorium Wójtowi 
 
Ad. 12.  
Podjęcie uchwały w spr. rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze  
sprawozdaniem Wójta Gminy Brody z wykonania budżetu za 2012r. 

Przewodniczący Rady odczytał treść powyższej uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 5 radnych, 1 był przeciwny, 7 radnych wstrzymało się od głosu. 
 
Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Brody z tyt.  
wykonania budżetu za  2012r 
Wójt – RIO opracowała opinię do wniosku Komisji Rewizyjnej, która nie dała swojej opinii tylko 
posłużyła się wnioskami RIO. Cały czas powtarza się kwota 520 tys. jest to kwota, którą gmina 
powinna oddać. Wykonanie budżetu za 2012r. było w 98%. 
Ulgi nie były wykazane w sprawozdaniu za 2010r, kiedy on jeszcze nie był Wójtem.  
 
14. Podjęcie uchwał w sprawie: 

-   zmian w budżecie na 2013r. 
 



Pani Skarbnik – komisja budżetu prosiła o wykreślenie 15.130 zł. na realizację zadania „rewitalizacji 
Placu Zamkowego”  Rada sołecka Brodów w 2012r. wydała 12 tys. zł. na projekt adaptacji, ale ze 
względów technicznych projekt ten musi mieć dodatkowe projekty, by to realizować w tym roku. 

Wójt przypomniał, że było to robione ze środków sołeckich Brodów.  
W marcu okazało się, że muszą być dodatkowe plany na rewitalizację fontanny, drogi skweru.  
Od marca nie było sesji dlatego teraz to zostało przedstawione. 
Na budowę skweru J. Moroza jest uchwała Rady . 
Na chwilę obecną Brody przyciągają turystów, a to jest dochód dla budżetu gminy. 

Z. Bejnarowicz – radni zaakceptowali budowę skweru ale więcej nie.  
Mogli robić tylko w ramach swojego funduszu sołeckiego. Jeżeli im brakuje to powinni to zaplanować 
na przyszły rok. 

L. Kossak – cel Wójta jest szczytny, nikt tego nie kwestionuje, ale stan finansów jest taki jaki jest. 
Priorytetem jest dostarczenie mieszkańcom wody w Zasiekach, Brożku, dokończenie wodociągu w 
Nabłociu.  Mamy gotowe projekty, które musimy realizować.  
Ciężko będzie budować drogę do szkoły ze środków własnych. Nikt nie jest przeciwny tej budowie ale 
była sugestia, by pozyskać środki z zewnątrz. 
Komisja nie kwestionuje rewitalizacji Placu Zamkowego, ale są również inne wnioski. 
Dlatego proponuje przegłosować - kto jest za przyjęciem 15.130 zł. na rewitalizację Placu 
Zamkowego? 

Wójt – sama dokumentacja nie oznacza zakończenia procedury, priorytetem będzie gospodarka 
wodno-ściekowa, lecz należy też patrzeć na inne drobne sprawy. 
Jeżeli nie będziemy przygotowywać pewnych projektów, to za jakiś czas nic nie zrobimy. 

L. Kossak proponuje nie stwarzać precedensu, by robić coś, co nie było planowane w budżecie. 
Lepiej by projekt rewitalizacji zaplanować na 2014r. 

B. Bawtro spytał czy jest zagrożenie w  wykonaniu budżetu w  2013r. biorąc pod uwagę rewitalizację 
Placu Zamkowego oraz budowę drogi do szkoły? 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że  na Plac Zamkowy można wziąć z  wydatków bieżących ( 13 tys. z 
planów zagospodarowania i 2 tys. z  usług  gospodarki gruntami i nieruchomościami., natomiast droga 
do szkoły ujęta jest w wydatkach majątkowych ( kredytach) 

Przewodniczący Rady prosił o głosowanie, kot jest za wykreśleniem z budżetu  kwoty 15.130 zł. na 
rewitalizację Placu Zamkowego 
Za – głosowało 6 radnych, przeciw – 5, 2 wstrzymało się od głosu. 
 
Pani Skarbnik – czy pozostawiają to na zadanie „budowa sieci wodociągowej”  
Przewodniczący Rady – czyli należy to przenieść na § 6050 

Przewodniczący odczytał treść uchwały po zmianach. 

Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 5 wstrzymało się od głosu.  

-   uchwała w spr. zbycia nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy Brody w drodze  
    przetargu   ( Datyń) 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13 radnych). 

-   uchwała w spr. zbycia nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy Brody w drodze  
    przetargu       ( Brożek) 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13 radnych). 

-   ustanowienie pomnika przyrody ( ośmiornica) 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13 radnych). 

-   ustanowienie pomnika przyrody ( Bór Suchy) 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13 radnych). 



 
-   ustanowienie pomników przyrody  ( Jasienica) 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13 radnych). 

-   zmiany uchwały nr XXXVI/253/10 Rady Gminy Brody z dn.29.01.2010r. w spr. powołania 
    Komisji  Inwentaryzacyjnej 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13 radnych). 

-  wprowadzenie zmian w  regulaminie utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Brody 

    Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 13 radnych). 

-   określenia górnych stawek opłat za usługi odbioru odpadów komunalnych z nieruchomości   
    niezamieszkałych. 

L. Kossak przypomniał, że Komisja budżetu proponowała stawki PGKiM Lubsko. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
15. Interpelacje i zapytania  radnych. 

L. Kossak  - prosi by wystąpić z pismem do właściciela  - Rejonu Dróg Wojew., chodzi o grunty przy 

drodze Biecz-Grodziszcze by coś zrobili z wodą, która prawie dochodzi do pobliskich domów. 

T. Kowalczuk spytał czy będą broszurki dla mieszkańców o  segregacji śmieci? 

Wójt odpowiedział, że już są i będą dostępne dla wszystkich mieszkańców. 

L. Kossak przypomniał, by  mieszkańcy składali wnioski do PGKiM o wykup dzierżawionych 

pojemników. 

M. Tracz – droga Kumiałtowice – Koło jest bardzo zarośnięta, dwa samochody nie mogą się minąć. 

T. Kowalczuk – widzi podobny problem w Brożku oraz na drodze na Suchodół( koło p. Fedor) , tam 
jest duża dziura w drodze , a gałęzie dzikiego bzu ją zasłaniają 

T. Kowalski spytał na jakiej podstawie firma pobiera humus z dróg w Brożku. 

Wójt odpowiedział, że będą czyste drogi i za to będzie nawieziony materiał na drogi.  

16. Wolne wnioski.  

Nie zgłaszano.    

17. Zamknięcie obrad Sesji.  

Przewodniczący Rady Marek Tracz o godz. 12
15

 zamknął obrady XXIX Sesji Rady Gminy Brody. 

Protokołowała 
Mirosława Dudziak 

 


